
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2010 – Nr. 74. 
 
VRAGEN van de SP-fractie van de heer E. Eikenaar betreffende plaatsing van twee 
mosquito's bij flats aan het Allendeplein. 
(Binnengekomen: 19 oktober 2010.) 
 
 
Sinds enige tijd hangen er bij een flat aan het Allendeplein twee zogenaamde 
mosquito’s. Deze apparaten zijn opgehangen door de eigenaar van de flat MVGM 
vastgoedmanagement. De mosquito is een apparaat dat een ultrasone pieptoon 
produceert die alleen te horen is voor personen tot ongeveer 30 jaar, hoewel ook 
sommige ouderen in staat zijn deze toon te horen. Bij het Allendeplein is de inzet van 
de Mosquito bedoeld om overlast van hangjongeren tegen te gaan. De SP-fractie vindt 
dat deze overlast moeten worden aangepakt maar de Mosquito is daarvoor niet de 
juiste methode. Het geluid van de mosquito is voor diegene die het geluid ervan kan 
horen irritant en pijnlijk aan de oren. Maar het treft niet alleen diegene die de overlast 
veroorzaakt maar is hinderlijk voor iedereen die het geluid kan horen. Wat de SP 
betreft zou de oplossing gezocht moeten worden in beter toezicht en mogelijk een 
alcoholverbod. 
 
Het gebruik van de mosquito in Groningen is niet nieuw. In 2008 heeft bij de 
Hanzehogeschool enige tijd een mosquito gehangen die was bedoeld om rokende 
studenten en medewerkers weg te jagen. Daarover heeft de SP in mei 2008 vragen 
gesteld aan het college. In de beantwoording van de vragen gaf het college aan dat zij 
de inzet van een dergelijk middel niet sympathiek vond, maar eerst de reactie van het 
Ministerie van Binnenlandse Zaken wilde afwachten. Die reactie is er nu in de vorm 
van een richtlijn voor de gemeenten over het inzetten van de mosquito die op 17 
augustus 2010 is uitgevaardigd. Het Ministerie van Binnenlandse Zaken concludeert 
dat een formeel wettelijke grondslag voor het gebruik van de Mosquito ontbreekt. 
Indien ook een verordening ontbreekt, is inzet van het instrumentarium volgens het 
Ministerie ontoelaatbaar.  
 
Verder staat in de richtlijn dat gemeenten, indien de Mosquito wel is toegestaan via de 
APV, zij terughoudend moeten zijn met het gebruik ervan en dat het apparaat pas mag 
worden ingezet als alle andere methoden om overlast door hangjongeren te bestrijden, 
zijn mislukt. Bovendien moeten gemeenten als zij zelf een mosquito plaatsen door 
middel van borden duidelijk maken dat er zo'n kastje staat en de mosquito mag niet 
worden neergezet op plaatsen waar mensen langere tijd verblijven, zoals woningen, 
werkplekken en bushaltes. Tevens moet de inzet van de mosquito altijd tijdelijk zijn. 
Ook een commissie van de parlementaire vergadering van de Raad van Europa acht 
het gebruik van mosquito’s onacceptabel omdat: ‘these devices treat young people “as 



 
 

2 

if they were unwanted birds or pests” and that their use is tantamount to degrading 
treatment prohibited by the European Convention on Human Rights’. 
 
 
Het voorgaande is aanleiding voor de volgende vragen: 
 

- Is het college op de hoogte van het gebruik van twee mosquito’s bij de flat aan 
het Allendeplein om overlast van jongeren tegen te gaan? 

- Is het college op enige manier toestemming gevraagd om deze mosquito’s te 
mogen gebruiken? Indien dat het geval is, heeft het college die toestemming 
gegeven en zo ja wat zijn daarvoor de argumenten geweest van het college?  

- Zijn ook bij de gemeente (bijvoorbeeld bij het Meldpunt Overlast) klachten 
binnengekomen over overlast van jongeren op of nabij het Allendeplein? Zo 
ja, wat heeft de gemeente met deze klachten gedaan? 

- Is het college nog steeds van mening niet sympathiek te staan tegenover het 
gebruik van de mosquito? 

- Heeft het college kennis genomen van de richtlijn van de Minister van 
Binnenlandse Zaken inzake het gebruik van de mosquito? 

- Is het college van mening dat alle mogelijke maatregelen tegen de overlast van 
jongeren op het Allendeplein zijn ingezet alvorens de mosquito’s zijn 
geplaatst?  

- Is het gebruik van de Mosquito in de gemeente Groningen toegestaan middels 
de APV?  
- Zo nee, wat gaat het college doen om de eigenaar van het complex te 

bewegen de mosquito te verwijderen?  
- Zo ja, wat is de grondslag hiervan? 

- Wat gaat het college doen om de overlast van jongeren nabij het Allendeplein 
in de toekomst te voorkomen? Zou een lokaal alcoholverbod daarbij ook een 
mogelijke maatregel kunnen zijn 

 
Het college beantwoordt de vragen als volgt: 
 

Groningen, 9 november 2010. 
 
Zoals de SP in haar vragen al heeft aangegeven heeft het college eerdere vragen 
beantwoord over de plaatsing van mosquito's. Voor de volledigheid is die beant-
woording bij deze beantwoording gevoegd. 
 
1. In juli heeft een gesprek plaatsgevonden tussen de huurdersvereniging, de politie 

en de MJD over de jeugdoverlast die de bewoners ondervinden van jeugd dat op 
het S. Allendeplein rondhangt. Tijdens dit overleg werd door de bewoners 
aangegeven dat zij mosquito’s hadden opgehangen en dat zij hier positieve 
resultaten mee geboekt hebben. 
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2. Aan het college is geen toestemming gevraagd. Wel is door de huurdersvereniging 
gevraagd of de gemeente een financiële bijdrage wil leveren voor de aanschaf van 
nog een mosquito. Bij het Meldpunt Overlast en Zorg kwamen klachten binnen 
over het gebruik van de desbetreffende mosquito’s. Hierop is besloten dat er geen 
financiële bijdrage zou komen voor een derde mosquito. Daarnaast is de 
huurdersvereniging aangesproken op de overlast die door de mosquito’s 
veroorzaakt werd. Zij hebben hierop het geluidsniveau en het tijdstip waarop de 
mosquito in werking treedt aangepast. Door het meldpunt overlast is besloten dat 
nagegaan zou worden in hoeverre een vergunning voor het plaatsen van de 
mosquito’s vereist is. De huurdersvereniging is er vervolgens op gewezen dat een 
mosquito niet zonder toestemming opgehangen mag worden. 

 
3. Ja, de klachten zijn bekend. De klachten zijn besproken in het Breed Overleg van 

het Meldpunt Overlast en Zorg in het stadsdeel Zuid. Verder is afgesproken dat 
het jongerenwerk van de stichting Maatschappelijke en Juridische Dienstverlening 
(MJD) in Groningen samen met de buurt- en jeugdagenten van de Regiopolitie de 
aanpak van de jongerenproblematiek volgens de Paraatmethodiek in de wijk 
Hoornsemeer zou intensiveren. Deze acties zijn door de meldpuntfuctionaris aan 
de klager terug gerapporteerd. De klachten over de mosquito’s beschouwen wij als 
een verzoek om handhaving.  

 
4. Wij vinden de mosquito nog steeds een onsympathiek middel.  
 
5. Ja 
 
6. De jongerenoverlast in de wijk Hoornsemeer en in het bijzonder rond het 

S. Allendeplein heeft al geruime tijd onze aandacht.  
 
 Vanaf het jaar 2007 wordt de overlast in de openbare ruimte bestreden door 

middel van de Paraatmethodiek waarin jongerenwerk, hulpverlening en 
regiopolitie met elkaar samenwerken. Deze aanpak houdt in grote trekken in dat 
aan de ene kant corrigerend en waar nodig verbaliserend wordt opgetreden tegen 
overlastgevende jongeren; 

 anderzijds wordt aan de betreffende jongeren hulpverlening en begeleiding 
aangeboden om op die manier gedragsverandering te bewerkstelligen en kansen te 
bieden. Deze aanpak heeft ertoe geleid dat de oorspronkelijke groep van 
overlastgevende jongeren qua samenstelling niet meer bestaat.  

 
 Zo nu en dan formeert zich een nieuwe groep jongeren die aandacht nodig heeft. 

Jongerenwerk en buurtagent zijn van mening dat de huidige overlast incidenteel is 
en zich niet onderscheidt van geconstateerde overlast elders in de stad. De plek bij 
het S. Allendeplein vergt van het jongerenwerk en regiopolitie vooral extra 
aandacht bij mooie weersomstandigheden. De waterkant bij het Hoornsemeer is 
dan als verzamel- en hangplek in trek bij de jongeren, waarbij de nodige 
alcoholische versnaperingen worden gebruikt. Het jongerenwerk zet bij de aanpak 
van de overlast straathoekwerkers, buurtmaatschappelijk werkers en 
jeugdhulpverlening in. De buurtagent van de regiopolitie verhoogt de activiteiten 
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en wordt daarbij bijgestaan door de motordienst die bromfietsen controleert en de 
bereden politie die er vaker surveilleert. 

 
 De gemeente is niet voor het inzetten van de mosquito’s. Wij hebben de 

mosquito’s dan ook niet geplaatst, dit is door de huurdersvereniging van de flat 
gedaan. Wij zijn er ook niet van overtuigd dat alle andere mogelijke maatregelen 
tegen jeugdoverlast al ingezet zijn op het S. Allendeplein. De politie geeft aan een 
alcoholverbod bij het S. Allendeplein toe te juichen. Wij zullen dit nader 
onderzoeken en hier ook in uw richting nader op terugkomen. 

 
7. Nee, in de APVG is niets over mosquito’s geregeld. 
 
8. Wij zullen een handhavingstraject starten. 
 
9. Zie de beantwoording bij vraag 6. 
 
 
 
 


